
 

 

Protokół Nr XXXIX/2013 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 listopada 2013r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
05 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 15 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny - radny Bogusław Pawłowicz 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Kornelia Szadzewicz – podinspektor gospodarki odpadami komunalnymi. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XXXIX Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

O godz. 10
08

 na salę obrad przybył radny Stefan Żołynia. Aktualna ilość radnych biorących 

udział w posiedzeniu – 14. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 



6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja w sprawie planowanych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2014 rok. 

10. Efekty rzeczowe wynikające z realizacji inwestycji pn. Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Wierzchowo i Żabinek wraz z przyłączami. 

11. Informacja z realizacji zadań wynikających z wdrożenia ustawy o utrzymaniu 

czystości w gminie po zmianie systemu gospodarowania odpadami. 

12. Podjęcie uchwał: 

a.  w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od 1 

stycznia 2014 roku do dnia 31 grudnia 2014 roku – druk nr 280, 

b.  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Wierzchowo w działaniach 

ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych, – druk nr 281, 

c. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego w 2014 r., – druk nr 282, 

d. w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wierzchowie do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji 

administracyjnych w sprawie przyznania dodatku energetycznego, o którym 

mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo energetyczne (Dz.U.  

z 2012r. poz. 1059, z późn. zm.) – druk nr 283, 

e. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji  

w spółkach prawa handlowego z udziałem Gminy Wierzchowo - druk nr 284, 

f. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wierzchowo do 

opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej – druk nr 285, 

g. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok– druk nr 286. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo  

w miesiącu listopadzie 2013r. dodatkowych projektów uchwał: 

1) w sprawie przystąpienia do realizacji projektu dotyczącego wykorzystania 

odnawialnych źródeł energii w Gminie Wierzchowo w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego ma lata 2007-2013 

Działanie 4.1 Energia odnawialna i zarządzanie energią – druk nr 287, 

2) w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014. 

 

Poddana pod głosowanie proponowana zmiana została przyjęta 14 głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 



istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 31 października 2013 

roku został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał 

przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowiące załącznik 

nr 3 do nin. protokołu Radni otrzymali przed obradami w dniu sesji. 

Wójt na sesji uzupełnił swoje sprawozdanie o następującą informację: 

 

 6 grudnia br. odbędzie się wizyta delegacji z Niemiec (Henstedt-Ulzburg), która 

przekaże paczki dla dzieci ze Szkoły Podstawowej w Wierzchowie oraz dla osób 

uczestniczący 13 grudnia br. w kolacji wigilijnej dla samotnych, organizowanej przez 

GOPS w Wierzchowie, 

 

Radny Kazimierz Pajor zapytał Wójta o ustalenia po spotkaniu z Zarządem Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim odnośnie budowy chodnika na ulicy Leśnej w 

Wierzchowie. 

 

Wójt odpowiedział, że termin wykonania remontu drogi (ulica Leśna w Wierzchowie) 

wyznaczony jest na 29 listopada br. a termin budowy chodników w ciągu tej ulicy 

wyznaczony jest na 15 grudnia br., wyznaczone terminy będą dotrzymane. Ustalono również, 

że chodnik zostanie wykonany w ciągu drogi po lewej stronie ulicy w kierunku ronda do 

zjazdu na posesję p.Wasilczyka. Po drugiej stronie ulicy chodnik kończy się na wysokości 

posesji p.Tworek. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 12/2013 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 12/2013 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 13/2013i Protokół stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 11/2013 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły cztery 

interpelacje Radnego Józefa Janickiego o następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą w imieniu Pana Mieczysława Dzwonka zam. Świerczyna 110 w 

sprawie odwodnienia drogi powiatowej. Przy posesji Pana Dzwonka znajduje się 

kratka ściekowa odprowadzająca wodę przez posesje do jeziora. Przy minimalnym 

podniesieniu się lustra wody w jeziorze, końcówka rury zimą zamarza i staje się 

niedrożna, zimowe i wiosenne roztopy przelewają się na teren posesji Pana 

Mieczysława Dzwonka. Proszę o pozytywne załatwienie. 

 

2) W imieniu mieszkańców Świerczyny zwracam się z prośbą o zamontowanie jednej 

lampy na słupie naprzeciw starej bramy cmentarza w Świerczynie. Poprawi to 

bezpieczeństwo w ruchu pieszych i ochronę cmentarza. Proszę o pozytywne 

załatwienie prośby. 



 

3) Zwracam się z prośbą do Dyrektora Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie w sprawie naprawy nawierzchni ścieżki prowadzącej przez furtkę na 

cmentarz w Świerczynie. 

 

4) W imieniu mieszkańców Świerczyny, a szczególnie mieszkańców ulicy w kierunku 

Dębniewic zwracam się z prośbą o naprawę nawierzchni drogi gminnej na odcinku 

300m. Na tej drodze jest kilkadziesiąt wyrw w asfalcie o różnych rozmiarach, droga 

stanie się w końcu nieprzejezdna. Proszę o pozytywne załatwienie. 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 

 

Radny Marek Banaszek złożył pisemną interpelację do Rejony Dróg Wojewódzkich w 

Drawsku Pomorskim o następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą o wycięcie samosiejek sosny i brzozy przy drodze 

wojewódzkiej Nr 177 na odcinku między miejscowością Sośnica – Mirosławiec tzw. 

„zapasowy pas startowy 2,5 km”. W tym miejscu bardzo często dochodzi do kolizji 

drogowych z udziałem zwierzyny leśnej, gdyż drzewka ograniczają widoczność i 

uniemożliwiają szybką reakcję uczestników ruchu drogowego. 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył dwie pisemne interpelacje o następującej treści: 

 

1) W pobliżu miejscowości Będlino i w miejscowości Świerczyna z drogami 

powiatowymi są skrzyżowania z linią kolejową Wierzchowo – Wałcz. W/w linia 

kolejowa od wielu lat nie jest użytkowana, w wielu miejscach jest rozebrana, rosną. 

nawet na niej dwumetrowe drzewka. Skrzyżowania te nie są w najlepszym stanie, co 

utrudnia przez nie przejazd, niszczy taki przejazd zawieszenie w samochodach i 

pogarsza się komfort jazdy. Proszę Pana Wójta Gminy Wierzchowo o podjęcie działań 

w celu zlikwidowania tych skrzyżowań, co na pewno ucieszy kierowców. 

 

2) W pobliżu miejscowości Sośnica droga wojewódzka Nr 177 krzyżuje się z linią 

kolejową Złocieniec – Wałcz. Linia ta nie jest użytkowana od wielu lat, a w części jest 

już rozebrana, rosną na niej już około dwumetrowe drzewka. Wydaje się,że skoro linia 

kolejowa jest już niepotrzebna, to ku wygodzie kierowców należy skrzyżowanie 

zlikwidować i zdemontować szyny. Warto dodać, że ta sama linia kolejowa krzyżuje 

się również z drogą wojewódzką Czaplinek – Wałcz w pobliżu miejscowości 

Kłębowiec, w czasie remontu tej drogi skrzyżowanie zostało zlikwidowane. Proszę 

Pana Wójta Gminy o podjęcie działań w celu zlikwidowania tego skrzyżowania, skoro 

jak się wydaje jest ono zbędne. 

 

Radny Ryszard Borowicz zwrócił się z prośbą do Rady Gminy o podjęcie stanowiska, którego 

treść odczytał: 

„Rada Gminy Wierzchowo prosi władze Telewizji Polskiej S.A. o umożliwienie 

mieszkańcom naszej Gminy, która jest częścią Województwa Zachodniopomorskiego 

odbieranie sygnału telewizyjnego Telewizji Regionalnej Szczecin. Chcemy mieć dostęp do 

wiadomości i audycji telewizyjnych dotyczących naszego regionu. Obecnie odbieramy bardzo 

dobry sygnał z telewizji regionalnej Poznań, który chyba zakłóca sygnał telewizji Szczecin.” 

 

Powyższe stanowisko stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 



 

Radny Ryszard Borowicz poinformował o ufundowanym kamieniu z tablicą pamiątkową dla 

Księdza Proboszcza  Władysława Motały, który wybudował kościół w Sośnicy. 

 

Radny Wiktor Majda zgłosił ustnie jedną interpelację o następującej treści: 

 

1) Wybudować oświetlenie przy drodze gminnej w Osieku Drawsku w kierunku 

osiedla domków jednorodzinnych. 

 

Radny Wiktor Majda poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na interpelację 

w sprawie instalacji internetu w świetlicy wiejskiej w Osieku Drawskim. 

 

Radny Adam Samulewski złożył pisemną interpelacje o następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o 

zmianę wysokości położenia znaku drogowego na rondzie Wierzchowo – Żabinek 

– Żabin na drodze Złocieniec – Kalisz Pomorski. Znak: „nakaz jazdy z prawej 

strony znaku” notorycznie niszczony jest przez samochody jadące z dłużycą z 

kierunku Żabinek – rondo. Znak ten usytuowany jest na wysokości ok. 2m w dość 

wąskim miejscu i powoduje utrudnienia manewrów długich pojazdów. Zmiana 

wysokości tego znaku na wys. ok. 50 cm pozwoliłaby wygodniej poruszać się po 

rondzie i zaoszczędziła czas i pieniądze na usuwanie szkód związanych z częstą 

koniecznością jego naprawy. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelację o następującej treści: 

 

1) Naprawić lub wymienić znak drogowy „ustąp pierwszeństwa” w miejscowości Żabin 

(skrzyżowanie Złocieniec – Żeńsko – Wierzchowo). 

 

Radny Stefan Żołynia zaproponował rozważenie zmiany miejsca obchodów Święta 

Niepodległości, by uroczystości odbywały się na placu przy szkole w Wierzchowie, a nie jak 

dotychczas przed pomnikiem, który stoi przed kościołem. 

Radny poruszył jeszcze sprawy: 

- nadużywania sygnalizacji dźwiękowej przez strażaków w Wierzchowie. Strażacy powinni 

jej używać w nadzwyczajnych sytuacjach, a używają do powiadamiania mieszkańców o 

mających odbyć się np. uroczystościach gminnych, 

- dzikich zwierząt, które giną na drogach dlatego, że zarządca dróg nie dba odpowiednio o 

wykaszanie poboczy, by do skraju jezdni nie przylegały zakrzaczenia gdyż ograniczają one 

widoczność, co prowadzi do kolizji. Odpowiednie kształtowanie zieleni na poboczach przy 

drogach zniweluje kolizje zwierząt z uczestnikami dróg. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz zwrócił się do wszystkich uczestniczących w 



posiedzeniu sesji o powiadomienie i zgłoszenie osób samotnych na kolację wigilijną dla 

samotnych w dniu 13 grudnia br. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11.15- 11.45. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9  

 

Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie Jarosław Doroszuk 

poinformował, iż 25 września 2013r. GZGK złożył  wniosek o przedłużenie czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków. Wniosek dotyczy taryfy na okres od dnia 1 stycznia 2014r. do dnia 

31 grudnia 2014r. na terenie Gminy Wierzchowo. Ceny i stawki opłat zawarte w taryfie 

określono n podstawie niezbędnych przychodów dla prowadzenia działalności w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. W związku z tym 

opłaty za wodę i ścieki wynoszą odpowiednio: 

1) taryfa za m
3 

dostarczanej wody dla I taryfowej grupy odbiorców wynosi 2,96 zł brutto, 

2) taryfa za m3 dostarczanej wody dla II taryfowej grupy odbiorców wynosi 3,94 zł 

brutto, 

3) taryfa za m3 odprowadzania ścieków dla I taryfowej grupy odbiorców wynosi 5,40 zł 

brutto, 

4) taryfa za m3 odprowadzania ścieków dla II taryfowej grupy odbiorców wynosi 6.12 zł 

brutto,. 

Wyżej wymienione taryfowe grupy odbiorców oznaczają: 

I taryfowa grupa odbiorców – to budynki mieszkalne jedno i wielorodzinne, gospodarstwa 

domowe w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych, instytucje użyteczności publicznej 

oraz placówki usługowe świadczące usługi o charakterze socjalno-bytowym, użytkownicy 

lokali użytkowych usługowych i handlowych. 

II taryfowa grupa odbiorców – to odbiorcy zakupujący wodę przeznaczoną na potrzeby 

produkcji, w której woda wchodzi w skład albo bezpośredni kontakt z produktami 

żywnościowymi i farmaceutycznymi lub na cele konfekcjonowania, np. mleczarnie, masarnie, 

zakłady mięsne, zakłady drobiarskie, zakłady przetwórstwa owocowo – warzywnego, 

rozlewnie i wytwórnie napojów, produkcja leków i inne. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 i przystąpił 

do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10  

 

Informację na temat efektów rzeczowych wynikających z realizacji inwestycji pn. „Budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Wierzchowo i Żabinek” wraz z przyłączami 

przedstawił Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie Jarosław 

Doroszuk: 

 

 



Przyłącza Wierzchowo: 

 

- podłączonych 123 

- niepodłączonych 27 

Ilość ścieków odebranych zestawem asenizacyjnym – 115 m3 

Ilość ścieków odebranych instalacją kanalizacyjną – 10428 m3 

 

Przyłącza Żabinek: 

 

- podłączonych 48 

- niepodłączonych 3 

Ilość ścieków odebranych zestawem asenizacyjnym – 10 m3 

Ilość ścieków odebranych instalacją kanalizacyjną – 4937 m3 

 

Dane dotyczące ilości odebranych ścieków dotyczą okresu od 1 stycznia do 31 października 

2013r. 

 

Produkcja wody za III kwartały 2013 roku na terenie Gminy Wierzchowo: - 139 634 

Sprzedaż – 112 451, 4 

Współczynnik produkcji do sprzedaży: 80,5% 

 

Ścieki za III kwartały 2013 roku (oczyszczalnia): 

 

Produkcja – 84 110 

Sprzedaż – 73 321,9 

Współczynnik produkcji do sprzedaży – 87,2% 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 10  porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Informację z realizacji zadań  wynikających z wdrożenia ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach po zmianie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi złożyła 

Kornelia Szadzewicz – pracownik Urzędu ds. gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

Kornelia Szadzewicz udzieliła odpowiedzi na wszystkie zgłoszone zapytania. 

Radni zgłosili konkretne propozycje, które wpłynęłyby na lepsze gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie, tj.: 

- ponowne przeprowadzenie szkoleń mających na celu uświadomienie społeczeństwu, że 

segregowanie odpadów zmniejszy koszty opłaty dla Przedsiębiorcy, w lipcu 64,52% 

mieszkańców deklarowało selektywną zbiórkę odpadów, natomiast w listopadzie deklaruje 

56,93% mieszkańców, szkolenia przeprowadzać w godzinach popołudniowych,  

- w poszczególnych miejscowościach przy tzw. gniazdach ustawić kosze na baterie, 

- zapytali, ile osób uczestniczyło w przeprowadzonych już szkoleniach, 

 

Wójt i K.Szadzewicz odpowiedzieli, że nie mieli wpływu na termin szkoleń, jakie się odbyły, 

ponieważ szkolenie przeprowadzała firma edukacyjna wybrana przez Celowy Związek Gmin 



R-XXI, po zakończonych szkoleniach wszystkie gminy otrzymają informację o przebiegu 

szkoleń, między innymi na temat frekwencji. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 12. 

 

 

Ad.12 
 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/272/2013 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 

okres od dnia 1 stycznia 2014 roku do dnia 31 grudnia 2014 roku – która stanowi 

załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/273/2013 w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za 

udział członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Wierzchowo w 

działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych– która stanowi załącznik 

nr 12 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/274/2013 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej 

dla samorządowego zakładu budżetowego w 2014r. – która stanowi załącznik nr 13 

do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/275/2013 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie do prowadzenia postepowań i 

wydawania decyzji administracyjnych w sprawie przyznania dodatku 

energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo 

energetyczne (Dz.U.z 2012r. poz. 1059, z późn. zm.) – która stanowi załącznik nr 14 

do nin. protokołu. 

 



5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/276/2013 w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i 

zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego z udziałem Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/277/2013 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Gminy Wierzchowo do opracowania i wdrażania Planu gospodarki 

niskoemisyjnej – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/278/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na 2013 rok – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/279/2013 w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 

dotyczącego wykorzystania odnawialnych źródeł energii w Gminie Wierzchowo 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013 Działalnie 4.1. Energia odnawialna i 

zarządzanie energią – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

9) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/280/2013 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Wierzchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2014 – która stanowi załącznik nr 19 do nin. 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedzi na interpelacje, które wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym od:  

1. Urzędu Gminy Wierzchowo:  



a. wniosek o podniesienie stawki godzinowej o 2,00 zł dla Członków Ochotniczej  

Wierzchowo, Świerczyna oraz Żabinek został rozpatrzony pozytywnie. W 

związku z powyższym na sesji w miesiącu listopadzie przedłożony zostanie 

stosowny projekt uchwały w tym zakresie, 

b. wszystkie awarie oświetlenia drogowego zgłaszane do urzędu sa na bieżąco 

przekazywane do spółki Energa Oświetlenie w celu ich usunięcia. Ponadto w 

celu przyspieszenia zgłaszania awarii każdy z sołtysów otrzymał nr telefonu na 

infolinię Energa Oświetlenie w celu bezpośredniego zgłaszania usterek 

oświetlenia drogowego zauważonych przez siebie bądź też przez mieszkańców. 

W związku z powyższym nie ma podstawy do dokonywania w chwili obecnej 

przeglądu stanu oświetlenia drogowego. 

 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Stowarzyszenie „FILAR” i Starosta Drawski 

zapraszają Radnych Gminy Wierzchowo na spotkanie z okazji „Międzynarodowego Dnia 

Osób Niepełnosprawnych”, które odbędzie się w dniu 7 grudnia 2013r. o godz. 10.00 w Sali 

gimnastycznej Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Drawsku Pomorskim. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie Joanna Skraba-Śliwka zaprosiła Radnych na 

uroczyste otwarcie Sali językowej, które odbędzie się 12.12.2013r. o godz. 12.00 w hali 

widowiskowo-sportowej. 

 

Przewodniczący Rady odczytał stanowisko Radnego Ryszarda Borowicza: 

„Rada Gminy Wierzchowo prosi władze Telewizji Polskiej S.A. o umożliwienie 

mieszkańcom naszej Gminy, która jest częścią Województwa Zachodniopomorskiego 

odbieranie sygnału telewizyjnego Telewizji Regionalnej Szczecin. Chcemy mieć dostęp do 

wiadomości i audycji telewizyjnych dotyczących naszego regionu. Obecnie odbieramy bardzo 

dobry sygnał z telewizji regionalnej Poznań, który chyba zakłóca sygnał telewizji Szczecin.” 

Zapytał, kto jest za przyjęciem powyższego stanowiska? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 14 głosami „za” przyjęła powyższe stanowisko. 

 

Wójt Gminy poinformował, że prowadzone są działania zmierzające do wynajęcia 

pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Świerczynie. Prowadzone są również rozmowy dot. 

zatrudnienia ginekologa w Ośrodku Zdrowia w Wierzchowie. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 15. 

 

 

 

 



Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
30

 zamknął obrady XXXIX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

Podpis protokolantów: 

1. K.Szadzewicz   ………………….. 

2. D.Łukaszewska …………………. 

 


